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SLOVO ŠÉFREDAKTORKY

Vážení sousedé,

proč rok 2024 bude rokem Kubrovy školy? Protože se 
nám snad v jejím 101. roce podaří zakoupit areál dnes již 
nefunkční střední školy ležící v srdci naší obce. Do rukou 
občanů Středokluk se vrá� nejen pozemky, které byly 
ukradeny TJ Sokolu bývalým režimem, ale také scelíme 
bývalou továrnu „Kolíčkárnu“, jak říkají pamětníci.
Jsme vděční Středočeskému kraji, který nám vyšel již 
několikrát vstříc a areál nám prodává dle mého názoru 
za velice spravedlivých podmínek. Jistě by si leckdo 
představoval, že kraj nám dá školu zadarmo. Bohužel to 
není možné. Krajš� radní a zastupitelé musí být řádnými 
hospodáři. 
Cesta k získání areálu byla dlouhá. Společně s pány 
Kuchařem a Petrů jsme byli na mnoha jednáních na 
krajském úřadě. Na našich jednáních zastupitelstva jsme 
měli dva radní. Sám jsem protelefonoval doslova hodiny 
s pracovníky odboru majetku. Další hodiny jsem strávil 
rozhovory prak�cky s každým jedním krajským radním 
na všech možných setkáních od Slaného po Ostravu 
(každý dnes ví, kde jsou Středokluky a co chtějí). Snad se 
tato práce vypla� a Kubrova škola se stane nejen novou 
dominantou naší obce, ale místem ke vzdělávání všech 
generací a oblíbeným místem k vycházkám a trávení 
volného času.
Konec roku znamená také přípravu rozpočtu. Autoři 
našeho účetního programu mi to neulehčují, takže se ve 
financích musím hrabat opravdu důkladně. Věřím, že 
díky tomu máme rozpočet velice přesný. Co bohužel 
není přesné, jsou externí vstupy. Každoročně říkám, že 
náš plán v lednu, je v srpnu z poloviny jiný. Prostě 
musíme umět pracovat v nejistotě a ak�vně hledat 
řešení, i když jiní už hází flintu do žita.
Pozi�vní změnou snad bude i rozšíření našeho týmu. Na 
základě výběrového řízení jsme vybrali nového kolegu 
na pozici „správce majetku“. Na obci v tuto chvíli kromě 
pracovní čety, která je také oslabena, jsme všechny 
provozní věci řešili tak nějak v kanceláři. Každý kousek. 
S nákupem Kubrovy školy to už není v lidských silách 

s�hat. Obec bude mít osm budov s pě� kotelnami, dva 
sportovní areály, čis�rnu odpadních vod a mnoho 
dalšího majetku roztroušeného po celé obci.
Proto ulevíme kanceláři, četě i mě a předáme část 
činnos� nováčkovi. Budeme moci víc energie věnovat 
dalším problémům obce. Snad zrychlíme činnost úřadu 
i moji spolehlivost.
Věříme, že rok 2024 bude i přes všemožné národní 
i mezinárodní komplikace dobrým rokem. Že se budeme 
vídat na všemožných kulturních i sportovních akcích, 
budeme se bavit, komunikovat, a hlavně všichni 
společně táhnout za jeden provaz ve prospěch 
Středokluk.
Snad se potkáme na nějaké z akcí, na masopustu, 
dětském karnevalu, lyžařských závodech a jistě 
i mnohých dalších. 
V loňském roce jsem se účastnil asi 25 akcí ve 
Středoklukách. Mnohé z nich i pořádal. Takže máme 
velkou šanci.

Jaroslav Paznocht, starosta

Milí čtenáři,

máme tu nový rok a i my si dovolíme trochu bilancovat. 
Naše Středoklucká Střela se pomalu, ale jistě blíží ke 
svému malému výročí,  a �m bude padesáté číslo. Až to 
přijde, určitě to poznáte.
Za ty roky jsme ušli kus cesty, ale rádi bychom byli ještě 
lepší v komunikaci s našimi čtenáři.
Nebojte se nám napsat, pokud máte pocit, že máte co 
říct. Vítáme nápady na rubriky i kontakty na rozhovory. 
Náš email je pořád stejný strela@stredokluky.cz. 
Podnět je také možné zanést osobně na obecní úřad 
v úředních hodinách nebo hodit do obecní schránky.
V tomto čísle tradičně najdete rozpočet na rok 2024 
a největší plánované projekty obce. Určitě nevynechejte 
tradiční masopust nebo včelařský ples.
Pěkné zimní dny.

Zuzana Muchová, šéfredaktorka
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ZPRÁVY Z OBCE - KALENDÁŘ AKCÍ

Kalendář akcí

Masopustní průvod
13.00 před kostelem sv. Prokopa

Jednání zastupitelstva
18.00 na Obecním úřadě

Včelařský ples
20.00 v sokolovně

Karneval
15.00 v sokolovně

Den otevřených dveří ZŠ
7.50 - 11.25 

Svoz nebezpečného odpadu
11.30 - 12.00 před OÚ
12.05 - 12.30 ve Školské ulici

Svoz velkoobjemového odpadu
Středokluky dvůr OÚ
pá 14.00 - 18.00, so a ne 9.00 - 12.00

Koncert Buštěhradského sboru 
a žáků ZŠ 
18.00 v kostele sv. Prokopa

So 10. 2.

St 28. 2.

So 2. 3.

So 9. 3.

 Čt 14. 3.

So 16. 3.

Pá - Ne
22. 3 - 24. 3.

Pá 19. 4.

Sražená lampa veřejného 
osvětlení
V pátek 22. prosince připravil neznámý řidič hezký 
večerní program pro pana starostu. Nepřizpůsobil svoji 
rychlost sněhové vánici a porazil lampu veřejného 
osvětlení u přechodu před obecním úřadem. Pan 
starosta s místostarostou panem Šedou ležící lampu 
odpojili od elektřiny a ráno zlikvidovali. Policie přijela na 
místo činu po půlnoci, ale viníka nenašla.

Zuzana Muchová

Černovičky se dočkají 
pravidelné autobusové 
dopravy

Slavný den nastane na Černovičkách 4. března 2024. 
První březnové pondělí kolem půl osmé ráno osadou 
projede první vozidlo pravidelné autobusové linky PID 
číslo 414. Midibus (kratší autobus) začne svoji cestu 
u outletu v Tuchoměřicích. Za pár minut dojede přímo 
do Středokluk ke škole a pojede zpátky přes Černovičky 
a Tuchoměřice do Prahy. Na konečnou na Nádraží 
Veleslavín potrvá cesta lehce přes 20 minut, po outletu 
je první zastávka až Divoká Šárka. Odpoledne pojede 
přes Černovičky autobus třikrát do Prahy. Stále probíhá 
jednání o finálním jízdním řádu a je možné, že tato linka 
bude odpoledne jezdit i v opačném směru.
Autobusové zastávky budou umístěny na rovinku mezi 
domem č. p. 223 a statek č. p. 222. Zastávky budou 
napro� sobě, tvořit je budou proza�m betonové panely 
s dřevěnou nájezdovou rampou, přibudou nové 
středoklucké označníky, lavičky i odpadkové koše. 
Prověřujeme, zda se tam nevejde jeden vyřazený 
přístřešek.
Spolu s touto změnou chystáme také úpravu dopravního 
značení. Nevhodné malé značky snižující rychlost na 
30 km/h nahradíme „Zónou 30“ pro celou osadu.
Věříme, že tento dárek k 666. narozeninám od první 
zmínky o osadě potěší všechny místní obyvatele. Stále 
jsme také neopus�li myšlenku nových autobusových 
zastávek u dálnice D7, které by zvýšily bezpečnost 
cestujících, kterým linka 414 nebude vyhovovat.

Jaroslav Paznocht

Poplatky za odpady a psy

Dle Obecně závazné vyhlášky obce je splatnost poplatků 
za svoz odpadu a za psy vždy do konce února.
Veškeré informace naleznete na www.stredokluky.cz/
poplatky
Poplatky za komunální odpad, bioodpad a psy můžete 
pla�t: 
a) v obecním e-shopu zde: h�ps://1url.cz/NK0G2
b) hotově na obecním úřadě
Děkujeme všem, kdo zapla�li a ostatní upozorňujeme, 
že popelnice bez známky nebude nejpozději v březnu 
vyvezena. Bioodpad se začne svážet 4. dubna 2024. 

Zuzana Muchová
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ROK 2023 JSME PROŽILI S VÁMI 

#STREDOKLUKY2024 TĚŠÍME SE NA SPOLEČNÝ ROK 2024 

Březen: Dětský karneval 
Květen: S tvojí dcerou ne 
– divadlo 
Červen: Vítání občánků
Srpen: Příměstský tábor 
Září: Loučení s prázdninami
Říjen: 150 let železnice 
 ve Středoklukách

#STREDOKLUKY2023

OBEC STŘEDOKLUKY

Říjen: Darování krve
Listopad: Podzimní
setkání  seniorů
Listopad: Rozsvěcení 
vánočního stromu
Prosinec: Marika Singers

Rok 2023 byl povolební. Noví zastupitelé se stále 
rozkoukávají. My jsme na úřadě naopak zajetým 
strojem, který si ale nakládá více a více. Úkolů neubývá. 
Nároky rostou. V loňském roce se podařilo několik 
důležitých a několik menších změn. Největší inves�ce 
určitě skončila v základní škole. V budově č. p. 187 došlo 
ke kompletní rekonstrukci 2 učeben, datových sí�, 
rozvodů, vody, kanalizace, elektřina v půlce budovy 
a podlahy včetně odvlhčení a štuků v dalších dvou 
třídách. Také proběhlo složité stěhování mezi 1. a 2. 
stupněm. V budově Školská 82 – dnes první stupeň – 
byly vybudovány nové šatny, ale kvůli zdržení 
s některými díly ještě nejsou v provozu.
Další velkou akcí bylo dokončení autobusových 
zastávek, instalace přístřešků, mobiliáře 
a elektronických panelů. Vrcholem bylo předláždění na 
zastávkách u školy. Na zastávkách Středokluky byla 
osázena zeleň.
Pod Starým vrchem začaly práce na tzv. 4křižovatce 
s cílem zde zvýšit bezpečnost. Dokončena bude letos. 
O kousek dále byl položen nový asfalt na parkoviš� 

u sportovního areálu „Koupaliště“ a na několik míst byl 
položen recyklát.
Dalšími akcemi byly například likvidace azbestu 
v jednom z bytů v bytovém domě. Získali jsme dotace 
například na mobiliář nebo hasičský vozík. Byla 
dokončena studie Centra obce Středokluky. Historické je 
také propojení objektu č. p. 105 se sokolovnou, jak byly 
objekty navrženy. Ve vypůjčené budově došlo již 
k několika akcím. Obec pořádala minimálně 10 akcí, 
například jsme oslavili 150 let železnice ve 
Středoklukách.
Středočeský kraj opravil Lidickou ulici od Makotřas až 
k „Horním bytovkám“ a od Kladenské ulice do Nových 
Středokluk. Státní pozemkový ústav vysázel větrolam Na 
Blivankách.
Spousta práce zůstane nepovšimnuta, ale věříme, že 
alespoň někdo ji dokáže ocenit. Zaměstnanci kanceláře, 
pracovní četa, zastupitelé i vedení obce věnují 
Středoklukám mnoho energie a dělají vše proto, aby se 
nám lépe žilo.

Jaroslav Paznocht

Ohlédnu� 2023
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Už je to tři roky, co ve Středoklukách skončila střední 
škola. Snad bude rok 2024 �m, kdy se alespoň větší část 
areálu dostane do vlastnictví Středokluk. Čeká nás 
nákup dese�le�. Obec již od roku 2021 jedná o převodu 
areálu bývalé střední školy Stanislava Kubra do majetku 
obce. V tomto roce to�ž (dle nezávislé krajské komise) 
nejhorší střední škola ve Středočeském kraji ukončila 
svoji činnost. Na webu obce jsou data a informace 
o důvodech sloučení a fak�ckém konci naší školy. Ve 
zkratce šlo o špatné výsledky žáků u maturit, zanedbaný 
stav budov i vybavení nebo nízké využi� kapacity školy. 
Ač je obci vytýkáno, že může za konec školy, hlavním 
viníkem za její konec je její vlastník a zřizovatel 
Středočeský kraj, který dopus�l, aby škola došla až do 
takové situace.
Jakmile se obec dozvěděla o konci školy, začala zjišťovat, 
jakým způsobem může areál získat do svého vlastnictví. 
Zastupitelstvem obce byli pověřeni k jednání 
p. Paznocht, p. Kuchař a p. Petrů. Za 3 roky proběhlo 
několik jednání s radním pro majetek p. Lesákem, 
radním pro školství p. Váchou, vedoucím odboru 
majetku i dalšími zaměstnanci kraje. Samozřejmě bylo 
téma projednáváno průběžně i s dalšími krajskými 
radními a zaměstnanci. Zastupitelstvo obce bylo 
pravidelně informováno o novinkách.
Kraj v souladu se svojí poli�kou nabídl areál jako první 
obci. Obec obratem poslala žádost o celý areál, ale 
během jednání bylo dohodnuto, že obec neodkoupí 
budovy dílen a ředitelství (dnes jsou bez č. p.) 
v Chaloupkách. Dílny zapůjčil kraj nakonec na 10 let 
Charitě Hvězda, ředitelství chce postupně pronajímat či 
využívat ke své činnos�.
V roce 2023 bohužel došlo k dalšímu zmenšení 
nabízeného areálu o ocelokolnu podél fotbalového 
hřiště a část zelené plochy přiléhající k dílnám včetně 
kůlny. Mrzí nás to. 
Obec alespoň žádá kraj o předkupní právo k těmto 
objektům. Věříme, že některé objekty v budoucnu ještě 
můžeme získat.
V roce 2022 byl vytvořen první odhad ceny nemovitos�, 
ale ze strany kraje došlo ke změnám rozsahu 
převáděného majetku a kvůli natahujícímu se jednání 
posudek pozbyl platnos�.
Nově vytvořená hranice znamená nákup celkem 9342 
m² nezastavených pozemků + 3091 m² zastavěných 
(samotné budovy stojí na polovině této plochy). Dále 
budovy č. p. 105 (před sokolovnou), č. p. 106 (školní 
kuchyně) včetně sousední kůlny a č. p. 187 (dnes již 
druhý stupeň ZŠ u Starého vrchu) včetně garáže a kůlen.

V polovině prosince 2023 zaslal kraj nový posudek. Cena 
obvyklá byla stanovena na 42 200 000,- Kč (bez budov 
se jedná o 3394 Kč za m²) a možnost splácet cenu 15 let 
bezúročně.
K posudku mělo zastupitelstvo výhrady, ale odhadkyně 
si ho obhájila. Na pracovním jednání 10. ledna za 
přítomnos� všech zastupitelů vysvětlil radní pro 
majetek p. Lesák, že kraj skutečně nemůže převádět 
majetek bezplatně, že rada a zastupitelé nemohou snížit 
cenu budovy bez argumentů, protože jsou vázáni 
povinnos� respektovat péči řádného hospodáře dle 
zákona o krajích. 
Rada musí rozhodovat primárně na základě odborného 
posudku a ceny obvyklé.
Zastupitelé sepsali dopis pro Radu Středočeského kraje, 
který obsahoval několik argumentů pro snížení ceny až 
na 30 075 979,11 Kč. Zastupitelé požádali také 
o prodloužení splátek na 20 let bezúročně. Hlavní 
argumenty byly inves�ce obce do krajských budov, 
zdržení kraje při prodeji, špatný technický stav budov, 
finanční možnos� obce apod.
Požadavky obce přednesl radní Lesák následující den na 
krajské radě a o dva dny později Majetkové komisi SK. 
Rozhodovala až Rada SK na svém jednání 18. ledna. 
Navrhla cenu snížit až o 5 milionů korun, které 
investovala do budovy č. p. 187 obec a dobu splácení 
15 let, ale také navýšení ceny o cenu posudku ve výši 
100 �síc korun. Cena 37 300 000,- Kč za areál                
(3000 Kč/m²). Koupě areálu za výše uvedenou cenu by 
znamenala splátky 2,5 mil. Kč ročně. Předpokládáme ale 
velké inves�ce do školní kuchyně a všech budov. Na 
druhou stranu budou vyzvány okolní obce k podílení se 
na inves�cích.
I proto zastupitelstvo obce ještě jednou požádalo 
prodloužení splátkového období, snížení ceny 
a osobního jednání mezi zástupci kraje a obce.
Výsledek je za�m nejistý, ale i snížená cena je pro obec 
velmi výhodná a věříme, že si obec tuto jedinečnou 
příležitost nemůže nechat ujít. Již nyní je areál nedílnou 
součás� naší základní školy a ač nás čeká mnoho práce, 
tak se těšíme až se bude Školská ulice dmout opravenou 
krásou.
Finální rozhodnu� o prodeji areálu obci Středokluky 
proběhne až na jednání Zastupitelstva Středočeského 
kraje dne 26. února 2024. Záměr kraje o úplatném 
prodeji areálu byl obcí vyvěšen 23. 1. 2024. 
Nákup areálu bude projednán Zastupitelstvem obce 
Středokluky na jednání dne 28. 2. 2024.

Jaroslav Paznocht

Nákup Kubrovy školy se blíží
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Plánované velké projekty
Rok 2024 bude tak trochu rokem udržovacím. Bohužel 
proběhne velká část inves�c do akcí, které budou spíše 
udržovací než rozvíjející.

Výměna kanálových vpus�
Již delší dobu obec odkládá akci na výměnu kanálových 
vpus� po obci. Hlavním důvodem je zamezení zatékání 
dešťové vody do čis�rny odpadních vod. Narůstá �m 
spotřeba a náklady provozu kanalizace. Zároveň je 
mnoho poklopů ve velmi špatném stavu.
Bohužel nadefinovat veřejnou zakázku, jak jsme zvyklí, 
není příliš jednoduché. Především hlavně kvůli velké 
rozdílnos� ve stavu kanalizačních šachet. Další velká 
inves�ce je rekonstrukce přečerpávací nádrže 
u Zákolanského potoka. Snad s�hneme akci ještě letos. 
Provozovatel kanalizace požadoval také další inves�ce, 
ale ty jsou za�m odloženy.

Výměna vodoměrů v domácnostech
Také vodovod dostane finanční injekci. Plánujeme 
masivní výměnu vodoměrů v domácnostech. Vážně 

Na konci roku 2023 Zastupitelstvo obce Středokluky 
projednalo a schválilo rozpočet na rok 2024. Pokud jste 
si prohlédli zveřejněný rozpočet obce, jistě jste si 
povšimli, že je naplánovaný se schodkem ve výši 6,23 
mil. Kč. Ohledně jeho výše proběhla mezi zastupiteli 
bouřlivá debata. Přesto vyhrál názor, že je potřeba 
připravit se na vše, co nás čeká (viz článek inves�ce). 
Pozi�vní je, že jsme v předchozích letech ušetřili přes 8 
milionů korun. Tedy máme formálně dost prostředků na 
celý rok. Ze zkušenos� ovšem víme, že některé akce se 
nemusí z různých důvodů realizovat, ale naopak se 
objeví nové. Proto jsou během roku realizována tzv. roz-
počtová opatření, která zase schvaluje pouze 
zastupitelstvo. Rozpočet je připraven celkem 
pesimis�cky na straně příjmů. Tedy spíše očekáváme 
vyšší příjmy, než jsou plánované.
Rozpočet na rok 2024 očekává příjmy ve výši 34 073 407 
Kč, ale již první jednání zastupitelstva je snížila o zhruba 
půl milionu korun. Některé dotace byly nečekaně 
vyplaceny těsně před koncem roku. Za to nám byla ale 
schválena dotace ve výši 440 �síc Kč na nový mobiliář.
Z dotací, které by měly být tento rok vyplaceny 
očekáváme 458 �síc Kč za dva již dříve zakoupené inter-
ak�vní displaye od SZIF, 1,2 mil. Kč od Středočeského 
kraje za stavbu ČOV a 450 �síc Kč na hasičský vozík.
Bohužel to vypadá, že dotaci ve výši 148 �síc Kč na 
standardizaci územního plánu nedostaneme. Požádáno 
je o dotaci ve výši 170 �síc Kč na nábytek do ZŠ a čeká 

se na vyhlášení dotace ve výši asi 2,5 mil. Kč na odborné 
učebny ZŠ. Dále sledujeme různé dotace – především 
možnos� zlepšení energe�cké bilance obce.
Výdaje jsou naplánovány ve výši 40 305 074 Kč. 
Počítáme s růstem výdajů za svoz odpadů, jedním za-
městnancem navíc nebo růstem nákladů v souvislos� s 
převze�m areálu Kubrovy školy. Základní škola dle svého 
požadavku dostane svěřeno nyní 4,5 mil. Kč na svůj 
provoz a mateřské škola 1,3 mil. Kč. V případě první 
jmenované očekáváme, že to nebude stačit, u druhé 
nejspíše ano.
Nejvíce prostředků plánuje obec vydat na činnost místní 
správy celkem 8,3 mil. Kč – provoz obecního úřadu, také 
splátka areálu Stanislava Kubra, platy 3 zaměstnanců, 
so�ware a další. Provoz a inves�ce do základní školy 
jsou naplánované ve výši 7 mil. Kč, 5 mil Kč plánujeme 
vložit do veřejného osvětlení, pracovní četa včetně 
dendrologů a arboristů bude stát zhruba 3 mil. Kč, do 
obnovy kanalizace půjde 2,6 mil Kč, odpady nejméně 
2,9 mil Kč (na poplatcích a příspěvku vybereme lehce 
přes milion Kč.).
Díky zodpovědnému hospodaření obce a ak�vní snaze 
o získávání dotací v tuto chvíli nemají Středokluky žádné 
dluhy a může chystat inves�c do dalších let.

Jaroslav Paznocht

Rozpočet na rok 2024

Rozpočet obce Středokluky 2024 - Příjmy

Paragraf Název

Schválený 

rozpočet 2023

Skutečnost 

9/2023

Návrh rozpočtu 

2024 - 

upravený

Bez paragrafu 26 410 609,10 24 327 082,37 32 000 000

2219
Ostatní záležitosti pozemních 

komunikací
0,00 100 000,00 0

2310 Pitná voda 48 000,00 99 072,15 47 673

2321
Odvádění a čistění odpadních 

vod a nakládání s kaly
149 200,00 278 807,88 324 234

2341 Vodní díla v zemědělské krajině 10 000,00 0,00 10 000

3299 Ostatní záležitosti vzdělávání 4 500,00 2 000,00 4 500

3429
Ostatní zájmová činnost a 

rekreace
84 000,00 66 197,00 80 000

3612 Bytové hospodářství 750 000,00 900 347,00 1 000 000

3639
Komunální služby a územní 

rozvoj jinde nezařazené
25 000,00 0,00 10 000

3722
Sběr a svoz komunálních 

odpadů
5 000,00 3 632,00 5 000

3726
Využívání a zneškodňování 

ostatních odpadů
350 000,00 159 270,50 270 000

3729 Ostatní nakládání s odpady 100 000,00 77 900,00 122 000

3745
Péče o vzhled obcí a veřejnou 

zeleň
0,00 5 000,00 0

6171 Činnost místní správy 130 000,00 404 440,18 200 000

6221
Humanitární zahraniční pomoc 

přímá
50 000,00 507 600,00 0

6409
Ostatní činnosti jinde 

nezařazené
0,00 28 207,50 0

Příjmy celkem: 28 116 309,10 26 959 556,58 34 073 407

Návrh rozpočtu obce Středokluky 2024 - Výdaje 
naleznete na www.stredokluky.cz.
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zvažujeme výměnu za moderní přístroje s dálkovým 
odečtem, tedy nebudou muset do domácnos� 
odečítači. Také dojde ke zřízení předávacího místa na 
hranici Středokluk a Bělok.

Ukládání elektrických drátů do země
Druhá vynucená inves�ce souvisí se záměry společnos� 
ČEZ Distribuce na ukládání elektrických drátů do země. 
Nejdelší úsek se nakonec možná letos nebude 
realizovat. Přesto výkopy od Kladenské podél Lidické, 
Starým vrchem s odbočkou do Školské ulice z důvodu 
řešení trafostanice v místě budoucí výstavby musíme 
naprojektovat a vyřešit související problémy. Celkem 
jsme odhadli umisťování zhruba 50 nových sloupů 
včetně projekce, stavebního řízení apod. Možná během 
této akce dojde k obnově obecního rozhlasu a také 
instalaci obecního kamerového systému.
Další akce ale nejspíše proběhnou. Dráty půjdou do 
země na Černovičkách, Na Parcelách a okolo kostela 
sv. Prokopa. Tato akce vyjde nejméně na 3,2 mil. Kč. Až 
zmizí betonové sloupy, na kterých jsou zpravidla světla 
veřejného osvětlení. Budeme muset vztyčit nové 
stožáry, vybudovat mezi nimi nová propojení a možná 
dokoupit ještě další lampy. Ve zmíněných prostorech 
dojde ke skokovému zlepšení veřejného prostoru 
i světelných podmínek, přesto to bude náročná práce. 
Také plánujeme výměnu nasvícení kostela z důvodu 
velké energe�cké náročnos�.

Opravy komunikací
Ulice na Parcelách po akci ČEZu bude možná potřebovat 
další zásah a opatrně zvažujeme i její kompletní 
rekonstrukci, pokud si budeme jis�, že je z různých 
důvodů možná.
Kromě běžných oprav komunikací plánujeme v tuto 
chvíli pouze jednu akci na chodnících. Jedná se 
o dokončení tzv. čtyřkřižovatky. Tedy křižovatky v dolní 
čás� Lidické ulice. Musíme ji ale zkoordinovat se záměry 
ČEZu, plány rozšíření datových sí� a také přidat místu 
trochu přívě�vější tvář od architektů.

Nové zastávky na Černovičkách
Novinkou budou nové zastávky na Černovičkách. Chtěli 
jsme společně s nimi řešit i veřejné prostory včetně 
rybníčku a potenciálního místa setkávání. Zastupitelstvo 
zadání projektu neschválilo.

Kubrova škola
Rozpočet za�ží také první splátka nákupu Kubrovy školy, 
která přesáhne 2 miliony korun. Po převze� začne 
paspor�zace jednotlivých budov a později i ostatních 
obecních budov. Nejspíše nemalou částku spolknou 

i nutné opravy, které nás nevyhnutelně čekají. První rok 
bude ale testovací, hlavně v případě budov 105 a 106 
budeme sledovat, jak fungují, kde jsou potenciální 
problémy a jak s nimi dál nakládat.
Do základní školy plánujeme i nadále investovat, 
dokončení loňských akcí si vyžádá skoro milion korun, 
za�m není stanoven rozsah letošních inves�c.

Inovace hasičského vybavení
Koncem března dostane naše hasičská jednotka další 
nový kus vybavení – přívěs pro hašení. Získali jsme na 
něj dotaci MVČR a Středočeského kraje a už loni 
vysoutěžili dodavatele. Těšíme se až dorazí. Díky němu 
se z dopravního vozidla stane plně vybavené zásahové 
vozidlo, akorát bez vodní nádrže.

Abychom mohli investovat, musíme plánovat. Na jaře 
bude hotová dopravní vize komunikací. Pokud bude 
zájem, vyzkoušíme nabízené řešení v některé z ulic.
Obec se nyní podílí na přípravě několika územních 
studií. Plně ve své režii má územní studie Rekreace. Na 
jaře bude hotová a můžeme začít s jednotlivými 
projekcemi, pokud bude zastupitelstvo souhlasit. 
Společně s vlastníky se připravuje velká studie 
Devaterky a o trochu pozadu je tzv. Průmysl pro zóny 
u nových Středokluk a za dálnicí.
Snad se brzy rozjede veledůležitá příprava strategie 
základní školy, bohužel jsme se výrazně zdrželi při 
zadání. Běží také projekce dvou center obce – ale 
realizaci budeme směřovat na dotační příležitos�. 
Pravděpodobně nás čeká změna územního plánu, která 
byla původně plánována pouze pro technickou 
„standardizaci“, ale dotaci nejspíše neobdržíme. Přesto 
očekáváme, že po dokončení územních studií bude 
nutná.
Stále nám chybí dvě drobné a důležité studie – první je 
generel vodovodu a kanalizace, který by měl být 
podkladem i pro územní studie a také pokračování 
v přípravě vodovodu a kanalizace na Černovičkách. 
Letos s �m pohneme.
Zajímavou akcí bude nejspíše velmi nutná změna 
odpadového hospodářství v obci. Nejen, že bude 
mnoho práce při nastavení systému, ale také budou 
nutné vyhlášení veřejné zakázky a mnohé inves�ce do 
vybavení.
Přestože to vypadá, že obec projektuje o106, opak je 
pravdou. Deficit projektů „do šuplíku“ obec značně 
omezuje v možnostech žádos� o dotace i vlastní 
inves�ční činnos�, takže bychom rádi zapracovali i na 
tomto problému. Nejvíce nás trápí energe�cké úspory, 
místní komunikace a budoucnost základní školy.

Jaroslav Paznocht
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Pavel Mucha

Někteří naši čtenáři vás možná znají od vidění, ale 
nejsou si jis� odkud, kdy jste hrál poprvé ve 
Středoklukách a vzpomínáte jaká akce to byla?
Pokud se nepletu, tak to bylo v únoru 2020, kdy se 
tradice Masopustu ve Středoklukách obnovovala. 
Dokonce si myslím, že to byl po mnohaleté pauze právě 
ten první masopust, který obec zorganizovala.

Na jakých dalších obecních akcích jste vystupoval a je 
nějaká, na kterou vzpomínáte obzvlášť rád?

Ještě jsem dvakrát vystupoval na Rozloučení 
s prázdninami, které se koná na fotbalovém hřiš� vždy 
poslední víkend v srpnu a v roce 2023 jsem měl možnost 
bavit cestující v dobovém vagónu k příležitos� výročí 
150 let železnice ve Středoklukách. A jednou jsem měl 
dokonce garmošku i na rozdávání betlémského světla.
Mohu říct, že na každé akci byla úplně jiná atmosféra. 
Jestli je něco, na co vzpomínám nejraději, tak jsou to 
chvíle, kdy se mnou zpívají ostatní. A v tom vlaku s námi 
cestovaly dě�, které se toho opravdu nebály. Navíc jsem 
pro ně měl nachystané i dětské bubínky a tamburíny, 
takže si mohly zahrát se mnou. Obzvlášť rád ovšem 
vzpomínám na jitrnicový strom, který pro nás jednou 
připravil v kladenské ulici jeden z účastníků masopustu.

Na akcích pro obec vás vidíme vždy s harmonikou. Je to 
váš srdcový nástroj? Jaké další hudební nástroje 
ovládáte?
Není to na mě vůbec poznat, protože ta hranice je tenká, 
ale srdcově jsem přilnul nejvíce ke klavíru, který jsem 
i vystudoval. Garmoška přilnula tak nějak zase ke mně 
a získala si mě natolik, že když na ni začnu hrát, stane se 
ze mě úplně nová bytost. Takže kdyby to byly dvě baby, 
tak by na sebe dost žárlily. Umím obstojně zahrát ještě 
na alt saxofon, něco málo svedu na bicí, na kytaru a vloni 
jsem se naučil na zobcovou flétnu.

Klavírista, garmoškář, zpěvák, ale i učitel a písničkář. Bard z Moravy ve Středoklukách 
zdomácněl a zaujal svojí originální hrou na tahací harmoniku již na více akcích.
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A je nějaký nástroj, na který byste chtěl hrát, ale 
manželka by vás s ním už vyhodila z domu?
Manželka už mě moc dobře zná a ví, že jsem příliš velký 
lenoch na to, abych se učil na další nástroj. Už tak bych 
se rád naučil více, než 6 akordů na kytaru a není na to 
vůbec čas. Ale jelikož já dobře znám ji, tak vím, že 
kdybych se začal učit na housle, tak bych si to 
začátečnické vrzání musel doma upřít.

Kromě ak�vního hraní učíte ve Středoklukách na nově 
založené pobočce ZUŠ Buštěhrad, kde vedete hudební 
nauky. Hodiny navštěvují místní dě�, které jsou však 
z různých ročníků. Jak taková výuka probíhá a v čem 
jsou její výhody a nevýhody?
Připomíná to jednotřídku z dob minulých, i když slyšel 
jsem, že pořád ještě jsou místa, kde se takto učí. První 
rok jsem měl ve třídě žáky 1.- 5. stupně ZUŠ a neviděl 
jsem v tom výhodu žádnou. Mladší žáci dych� po 
informacích a musíte jim je předávat pomaleji 
a postupně. Starší žáky člověk musí více mo�vovat 
a protože je učivo těžší, tak se i ob�žněji kontroluje, zda 
látku pochopili. Do toho se v každém ročníku najde 
někdo, kdo buď vyrušuje nebo je nepozorný. Proto jsem 
od letošního školního roku aspoň rozdělil nauku na starší 
a mladší žáky a je to znatelně lepší.

Jak se vám líbí Středokluky? Chybí vám tady něco?
Líbí, nechybí. Těžký, bydlím v Kněževsi. Mám rád vesnice, 
protože jednou nohou jsem prožil dětství ve Vlčnově na 
Moravě a druhou v Kroměříži. V Praze nenajdete 
podobnost ani s jedním, ale tady v malých obcích 
u Prahy se cí�m dobře a hlavně jsem šťastný, že moje 
dě� můžou blbnout venku a nepotkají se s ruchem 
velkoměsta .

Jaké jsou vaše plány do budoucna?
Můj největší plán je vydat debutové album svých 
vlastních písniček. Momentálně pracuju především na 
pě�, které budu nahrávat se swingovým souborem 
Orchestr Ježkovy Stopy a vyjdou jako debutové EP. Ale 
pokud se mi to podaří, tak dotočím další písně s menší 
kapelou a dohromady už to na to album určitě dá.

Na kterých akcích vás v nejbližší době můžeme vidět?
Je toho docela hodně, tak vynechám místa po celé 
republice. Ve Středoklukách budu v sobotu 10. února 
hrát na masopustu. Ve středu 6. března pořádám svůj 
autorský koncert v Buštěhradu - Art club Akto�a, na 
který jsem přizval jako posilu písničkáře Vladislava 
Šundu, což bude podle mě velká sranda. V úterý 
19. března zahraju v kulturním centru Klubovna 
v Dejvicích. Dále budu hrát na farmářském trhu na 

Pocházím z kroměřížské hudební rodiny, je mi 34 let 
a po té co jsem vystudoval konzervatoř Jaroslava 
Ježka v Praze jsem se přestěhoval do Kněževse. Nyní 
mám dvě dcery, učím na základní umělecké škole 
Buštěhrad klavír a hudební nauku. Od roku 2017 jsem 
stálý člen kapely Janka Ledeckého. Hraju na klavír, 
garmošku, saxofon, zpívám, skládám vlastní písničky 
a občas pořádám i autorské koncerty. Přezdívám si 
garmoškář, protože v Česku jsem jeden z pár lidí, kteří 
ak�vně hrají na východní typ tahací harmoniky, který 
se jmenuje harmon, č� "garmoň".

Kromě toho jsem vystudoval Střední zdravotnickou 
školu, mezi moje zájmy patří moravský folklór, 
ekologie, příroda, věda, počítačové hry, vaření 
a kdybych měl zahradu, rozhodně bych zahradničil.

Pár slov o...

kulaťáku 23. dubna a 27. května. Já se osobně těším i na 
koncert Janka Ledeckého se symfonickým orchestrem, 
kde hraju v písničce Na kolena sólo na saxofon s Ivanem 
Hlasem. Ten bude v divadle Hybernia 26. dubna.

autorizovaný rozhovor vedla Zuzana Muchová
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Svoz odpadů v obci Středokluky v roce 2024 

Termíny svozu tříděného odpadu firmou „FCC“: 

Textil (dvůr OÚ): pravidelně každá lichá ČTVRTEK 

Plasty (žluté kontejnery): pravidelně každý ČTVRTEK  

Nad Běloky + Černovičky   pravidelně každé PONDĚLÍ 

Papír (modré kontejnery): pravidelně každé ÚTERÝ  

Sklo (zelené kontejnery): pravidelně každý druhý sudý PÁTEK  

U koupaliště + U Johanky: pravidelně každý sudý   PÁTEK 

  

Svoz komunálního odpadu od občanů firmou „FCC“ (popelnice): 

pravidelně každou STŘEDU        

Svoz bioodpadu firmou „FCC“: od 4.dubna každý sudý čtvrtek                 

Svoz nebezpečného odpadu firmou „FCC“:  16. 3. 2024 a 28. 9. 2024 
 

 

 

 Reklamační linka firmy „FCC“: 220 930 524 
(linka pro občany v případě reklamací na svoz komunálního odpadu nebo bioodpadu) 
 
 

 

Přistavení velkoobjemových kontejnerů pro občany v roce 2024 v  
obvyklém umístění - dvůr obecního úřadu:  

 
 

 

Termín:     

22. 3. – 24. 3. 2024  
21. 6. – 23. 6. 2024  
20. 9. – 22. 9. 2024  
22. 11. – 24.11. 2024  

 

 
Upozorňujeme občany, že tyto kontejnery jsou určeny pouze pro potřeby fyzických osob 
přihlášených v obci k trvalému pobytu či pro vlastníky nemovitostí. Na dvoře OÚ budou 
k dispozici vždy v pátek od 14,00 do 18,00 hod. a o víkendu (SO, NE) od 9,00 do 12,00 hod. Do 
kontejnerů nepatří nebezpečný odpad (lednice, televizory, monitory, barvy, chemikálie apod.), 
stavební suť, pneumatiky, zemina nebo bioodpad. 
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3. 12. v kostele proběhl koncert dě�.

16. 12. proběhl vánoční turnaj ve stolním tenise.

22. 12. se konala tradiční školní besídka.

6. 1. chodili po obci 3 králové.

2. 12. proběhl tradiční předadventní trh.

8. 12. rozezpívali sokolovnu Marika Singers.

22. 12. byl zahájen prodej kaprů před OÚ.

24. 12. se zpívaly koledy v kostele.

Ohlédnu� za vánočními svátky
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V roce 2023 zasahovala jednotka u 41 událos�, přičemž 
z toho 8x na území obce Středokluky, dále pak 7x na 
území smluvní obce Tuchoměřice a 6x na území smluvní 
obce Číčovice. Ke zbylým událostem byla jednotka 
povolána v návaznos� na své zařazení v poplachovém 
plánu Středočeského kraje.
V devatenác� případech se jednalo o požár, v deví� 
případech o technickou pomoc, ve čtyřech případech 
o únik nebezpečných látek, dále pak ve čtyřech 
případech o záchranu osob, ve dvou případech o planý 
poplach, jednou jednotka držela zálohu na vlastní 
zbrojnici a dále pak dva krát ZOČ. K většině událos� 
vyjela jednotka s CAS 30 Scania.
Jednotka se s CAS 30 zúčastnila stáže na CHS Kladno, 
během které absolvovala výcvik v hašení hořícího 
vozidla pomocí pěny. Dále pak se členové jednotky 
s CAS 30 zúčastnily výcviku organizovaným příslušníky 
PS Roztoky, který byl zaměřený na zásah v při požáru 
budovy. Naši strojníci se také zúčastnili prak�ckého 
výcviku na téma dálkové dopravy vody.
Pravidelně se scházíme při strojních dnech, při kterých 
provádíme kontrolu a údržbu techniky, naší výstroje 
a v neposlední řadě zde provádíme i teore�ckou 
přípravu. Údržbou techniky jsme strávili 248 hodin. 
Členy jednotky bylo v roce 2023 celkem odpracováno 
801 hodin.
Nejnáročnějším zásahem roku 2023 byl zcela určitě 
zásah v obci Tuchoměřice, kde jednotka zasahovala 
u požáru bývalého parního mlýna, kde probíhala 
spolupráce s jednotkami v rámci vyhlášeného tře�ho 
stupně požárního poplachu. Naše jednotka zde v dalších 
dnech prováděla nařízenou dohlídku.
V první polovině roku 2024 očekáváme doplnění 
vybavení jednotky o přívěsný vozík na hašení, jehož 
součás� bude i nová přenosná požární stříkačka Fox 4. 
Závěrem bych rád poděkoval za podporu vedení obce 

Středokluky a smluvních obcí Tuchoměřice a Číčovice. 
Dále pak za spolupráci ostatním jednotkám 
a příslušníkům HZS.

Výcvik našich hasičů
Koupat v rybníce se dá za každého počasí. Někdo tyto 
zážitky vyhledává dobrovolně a jiný naopak ne. 
Například v případě, když se pod někým proboří zamrzlá 
vodní hladina. Takový člověk se často nemůže bez 
pomoci druhých sám dostat z vody ven, a proto se část 
naší jednotky zúčastnila výcviku v záchraně osob ze 
zamrzlé vodní hladiny, pod vedením kolegů z HZS 
Kladno a Slaný. Po teore�cké přípravě si každý z nás 
oblékl ochranný tzv. „suchý oblek“ a následně si mohl 
vyzkoušet záchranu osoby ze zamrzlé vodní hladiny, a to 
za použi� různých prostředků, které má jednotka ve své 
vybavení. K záchraně se dá použít například lano, žebřík, 
páteřová deska či dokonce i běžná požární hadice. I přes 
mrazivé počasí nás výcvik velice bavil a jsme rádi, že se 
nám poštěs�lo se tohoto účastnit.

Mar�n Šeda

Zpráva o činnos� JSDH za rok 2023
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Celkem 41 zásahů
8x - Středokluky
7x - Tuchoměřice
6x - Číčovice  
Nejvíce zásahů v červenci
a srpnu. 

JSDH Středokluky v roce 2023

19x - požár
9x - technická pomoc
4x - únik nebezpečných látek 
4x - záchrana osob
1x - záloha na vlastní zbrojnici 
2x - planý poplach
2x - ZOČ 

Jednotka má 18 členů
801 hodin opracováno celkem
44,5 hodin každý v průměru 
60 hodin a více - 6 členů
137 hodin odpracoval velitel -
Martin Šeda 

Pracují bez nároku na odměnu!

Děkujeme všem za důvěru a podporu. 
Přejeme vše nejlepší do nového roku 2024!

Zpřístupnění balkonu 
v sokolovně
Těsně před prosincovým Zpíváním Pod vánočním 
stromem došlo k dalšímu z historických okamžiků 
spojených s budoucím převze�m školního areálu Stani-
slava Kubra obcí Středokluky.
Po letním otevření vstupu skrz přední budovu č.p. 105 
přímo ze Školské ulice díky výpůjčce Středočeského 
kraje, kdy jsme mohli na první akci po několika desítkách 
let přivítat účastníky zase plánovaným hlavním 
vchodem, jsme nyní prorazili vchod na balkon!
Všichni, kdo někdy byli v sokolovně si jistě balkonu přes 
celou šířku sokolovny všimli, ale dostat se na něj šlo 
pouze s žebříkem nebo s trochou akrobacie. Pracovní 
četa odstranila příčku na chodbě v prvním patře, která 
tvořila sklad. Následně vybourala zazděné dveře 
a najednou můžeme zase bezpečně na balkon.
Díky tomu jsme mohli z nadhledu natočit školní besídku 
a třeba i během akce větrat sokolovnu. Za�m bohužel 
neznáme opravdový stav konstrukce a v tuto chvíli není 
v plánu nahoru pouštět veřejnost. Po odkupu budov 
obcí dojde ke sta�ckému posudku a bude zvážena 
možnost občasného zpřístupnění balonu.
Až budou budovy obce, nabídneme určitě možnost 
prohlídky.

Jaroslav Paznocht

V Sokolovně bude nový 
vysavač
Sokolovna je jediný velký sál ve Středoklukách. Půl dne 
ho využívají školy a odpoledne ji zaplňují různé ak�vity 
dě� i dospělých. O sobotách se tam konají plesy, zábavy, 
setkání, divadla, koncerty, volby a mnoho dalších akcí.
Téměř 200 m² plochy je nutné kvalitně uklízet. Za�m vše 
prováděla uklízečka s kýblem a hadrem. Od poloviny 
ledna již nemusí. Nyní se prochází s novým uklízecím 
strojem. Tento vysavač bude výrazně ohleduplnější 
k parketám, rychlejší a jednodušší k užívání. Bude 
možný i rychlý úklid hrací plochy během týdne.

Tento dlouho vyhlížený stroj by si TJ Sokol Středokluky 
nemohl dovolit nebýt štědré podpory Le�ště Praha ve 
výši 50 �síc Kč a obce Středokluky ve výši 30 �síc Kč. 
Oběma jsme velice vděční.

Jaroslav Paznocht
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ZŠ Středokluky
Zápis do 1. třídy 

proběhne dne

3.4.2023 13:00-17:00

na adrese Školská 82

kritéria a bliží informace budou zveřejněny na 
www.zsstredokluky.cz
www.stredokluky.cz 

KONTAKT tel: 233 900 140; 736 472 818  e-mail: skola@zsstredokluky.cz

V průběhu měsíce listopadu 2023 se žáci 2. stupně 
zúčastnili výtvarné soutěže, kterou vyhlásila 
organizace ROSA – centrum pro ženy, z.s. v rámci akce 
„STOP DOMÁCÍMU NÁSILÍ“. Soutěž byla dobrovolná, 
přesto se jí zúčastnila většina dě�, které byly ochotny 
své výtvarné práce do soutěže poslat. Oceňujeme 
jejich snahu, úsilí a čas, které tématům věnovaly.

Pro organizaci ROSA bylo asi nelehké vybrat ta 
nejzajímavější výtvarná díla ze zúčastněných škol. 
V prosinci jsme dostali e-mail, ve kterém přišlo 
vyhodnocení soutěže. Výsledky velmi mile překvapily 
a potěšily nejen nás pedagogy, ale i samotné výherce. 
Úspěšné výtvarné práce získaly peněžitou odměnu 
500 Kč, 1000 Kč a 1500 Kč v podobě poukázek do 

V kategorii A
Co si od druhých nemusím nechat líbit – nad 12 let
Anežka Komárková, 9. A – poukázka 500 Kč

V kategorii A 
Co si od druhých nemusím nechat líbit, do 12 let
Julie Krákorová, 6. B – poukázka 1.000 Kč

Žáci základní školy se zúčastnili výtvarné soutěže
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ZŠ Středokluky
Vás zve na 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

který se koná dne

14.3.2024 v 7:50-11:25

na adrese Školská 82 a Starý vrch 187, Středokluky 
a též U Školy 54, Kněževes

Schůzka pro rodiče budoucích žáku bude probíhat 
14.3.2024 12:00-13:00

na adrese Starý Vrch 187

BLIŽŠÍ INFORMACE A KONTAKT PRO PŘÍPADNÉ DOTAZY

www.zsstredokluky.cz

KONTAKT tel: 233 900 140; 736 472 818  e-mail: skola@zsstredokluky.cz

Žáci tře� a čtvrté třídy ZŠ Středokluky společně 
zavzpomínali na vánoční prázdniny, napsali sloh 
a nakreslili obrázky.

Iva Farová.

Žáci 3. a 4. třídy ZŠ 
zavzpomínali na prázdninyknihkupectví LUXOR, kde si výherci vyberou odměnu 

dle vlastního uvážení.
Výhercům blahopřejeme a děkujeme za příkladnou 
reprezentaci školy.

Zdena Prokopová

V kategorii B 
Prostor, kde se cí�m bezpečně, nad 12 let
Roman Dyus, 9. A - poukázka 1.500 Kč

 KONCERT
BUŠTĚHRADSKÉHO PĚVECKÉHO SBORU

    A  
ŽÁKŮ ZŠ STŘEDOKLUKY

 ZŠ Středokluky a  Římskokatol ická farnost  Tuchoměřice
vás  srdečně zvou na společný

V KOSTELE SV . PROKOPA VE STŘEDOKLUKÁCH

PÁTEK 19.4.2024
 OD 18:00

 kontakt : Kucharova@zsstredokluky .cz
tel : 739 419 454
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Berušky, vystoupení 12. prosince v 16 hod., dokázaly 
překonat svůj stud a strach a maminkám i ta�nkům 
předvedly několik písniček, básniček a rytmických 
říkanek. Také rodičům zahrály pohádku O řepě. Motýlci, 
vystoupení 12. prosince v 17 hod., jejich básničky, 
písničky i hudební pohádka O Šípkové Růžence byly 
velmi zdařilé. Bohužel docházka Motýlků byla před 
Vánoci jako do houslí. A tak z 24 dě� nakonec 
vystupovalo pouze dvanáct. Učitelky musely těsně před 
přestavením obměňovat role, což bylo celkem psychicky 
náročné. O den později 13. prosince v 17 hod. dě� ze 
třídy Žabiček svým vystoupením pásmo besídek 
zakončily. I předškoláky musím pochválit za to, jak 
náročné písně, básně a dokonce pohádkovou operku 
O Červené Karkulce se dokázali naučit. Pochopitelně 
chci za pěkné besídky pochválit i paní učitelky, že měly 
dobré nápady a trpělivost dovést dě� až ke zdárnému 
vystoupení.
Po besídce, o týden později, zavítal do školky Ježíšek. 
Přinesl dětem do tříd krásné hračky, didak�cké pomůcky 
i hry, pomůcky na cvičení i na hudební výchovu a za to 
vše děkujeme nejen Ježíškovi, ale i obci Středokluky. Bez 
jejího příspěvku bychom si něco takového nemohli 
dovolit.

Během posledního týdne před Vánoci jsme s dětmi 
roznášeli „Andělskou poštu“. Někteří z vás dostali do 
schránek vánoční přáníčko, které dě� s nadšením 
vyrobily a učitelky svým písmem popřály krásné Vánoce. 
Snad se naše přání vyplnilo a dobu hojnos� a zázraků 
jste prožili ve zdraví a v klidu.
Nyní jsme se přetočili do nového roku 2024. Přeji nám 
všem, ať je tento rok pro nás rokem šťastným. Ve školce 
nás čeká další logopedická depistáž, cvičení v sokolovně, 
divadelní představení ve školce i výlet za divadlem do 
Lidic, karneval a v březnu i Hravé lyžování. A o tom všem 
budu vyprávět zase příště.

Barbora Dulavová

Zprávy z naší školky
Vánoční období máme za sebou a opět je na co 
vzpomínat. Sice jsme se před Vánoci skoro všichni 
potýkali s různými nemocemi a střídali se ve školce jako 
sva� na orloji, ale i tak jsme dokázali splnit vánoční 

plány, oslavit Vánoce a nakonec se i s Vánocemi rozloučit 
příchodem tří králů. Ale nyní postupně.
Začátkem prosince do školky zavítal Mikuláš s čertem 
a andělem. Tyto tři postavy ztvárnily kolegyně z naší 
školky a �m odpadl i strach dě� z cizích osob 
a strašidelných masek. Aby se dě� bály ještě méně, 
přichystali jsme na ten den Mikulášské dopoledne. Kdo 
chtěl, mohl se obléknout do kostýmu Mikuláše, čerta 
nebo anděla. A tak byla v tento den naše školka plná 
nadpřirozených bytos�. Tím se i atmosféra uvolnila 
a uklidnila. Pak bylo pro dě� mnohem snazší zazpívat 
Mikulášovi písničku či zarecitovat básničku. Mikuláš pak 
dě� pochválil a anděl předal sladký balíček. Čert sice 
trochu blekotal, že všechno vidí a že by dě� měly 
poslouchat a být hodné. Jinými slovy házel na stěnu 
hrách, ale od čertů se podobné věty očekávají.

O týden později čekala dě� velká premiéra v podobě 
vánoční besídky. Všechny třídy besídku pečlivě 
nacvičovaly a jejich vystoupení bylo nakonec povedené. 
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Pro koho jsou vaše služby určeny?
Pečovatelská služba je určena osobám, které mají 
sníženou soběstačnost z důvodu věku, chronického 
onemocnění nebo zdravotního pos�žení, a rodinám 
s dětmi, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické 
osoby. Může jít jen o dočasnou pomoc, třeba po úraze, 
hospitalizaci v nemocnici. Jakmile se klient zase osamo-
statní a vyhodno�, že zvládne péči o sebe opět sám, je 
možno službu přerušit, či dokonce úplně okamžitě 
zrušit.

Jaké služby poskytujete?
Poskytujeme například pomoc při zvládání běžných 
úkonů péče o vlastní osobu. Dále pomoc při osobní 
hygieně nebo poskytnu� podmínek pro osobní hygienu.
Je možné si u nás objednat stravu nebo pomoc při jejím 
zajištění. Zajišťujeme také pomoc v chodu domácnos�. 
Zprostředkováváme kontakt se společenským 
prostředím. Pomáháme při uplatňování práv, 
oprávněných zájmů a při obstarávání osobních 
záležitos�.

V tomto čísle bychom vám rádi představili Domov s pečovatelskou službou Buštěhrad, který poskytuje terénní 
a ambulantní pečovatelskou službu i v okolních obcích včetně Středokluk. Jak si takovou službu objednat a co 
konkrétně poskytují jsme se zeptali paní Šárky Vojnarové z DPS Buštěhrad.

Dále nabízíme fakulta�vní služby, jako je dovoz autem, 
manikúra, pedikura. Tyto služby jsou poskytovány však 
jen v případě využívání základních služeb.
Více informací o rozdělení služeb na základní a fakulta-
�vní, formuláře, ceník a další potřebné informace 
najdete na našich stránkách www.dpsbustehrad.cz. 

Kolik klientů máte ve Středoklukách?
Nyní poskytujeme službu šes� klientům ze Středokluk.

Pokud by někdo potřeboval vaši službu, jakým 
způsobem si ji může objednat?
Pokud by někdo potřeboval využít naši službu, je možné 
zavolat na telefon 724 881 210, nebo 312 250 280, 
případně napsat na sarka.vojnova@dpsbustehrad.cz, 
klara.miskova@dspbustehrad.cz a vše bude sděleno 
a domluveno dle potřeb klienta. Vždy je potřeba, aby 
proběhlo tzv. sociální šetření u klienta. Tam se domluví 
přesný rozsah služeb, které budeme poskytovat.

rozhovor vedla Zuzana Muchová

Potřebujete pečovatelskou službu?

SOCIÁLNÍ SLUŽBY



Poděkování
V prosinci jsme opět uspořádali Okenní adventní 
kalendář, do kterého se historicky zapojilo nejvíce lidí od 
existence této vánoční akce. Tento velký zájem nás moc 
těší a akci v budoucnu určitě zase zopakujeme.

Děkujeme především těm, kteří vyráběli čísla a poc�vě 
sví�li, bez vás by to nešlo, ale jsme rádi, že se našli i tací, 
kteří poc�vě hledali a zaslali nám výsledky svého 
pátrání.
Zpětná vazba je pro nás mo�vační, tak zase za rok!

redakce Středoklucké Střely
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ZIMNÍ  RADOVÁNKY
 S  BALONKOVOU

DISKOTÉKOU 
V  S O B O T U  9 . 3 .  2 0 2 4

O D  1 5  H O D I N  

V  S Á L E  T J  S O K O L

S T Ř E D O K L U K Y

 D Ě T S K Ý  K A R N E V A L

O B E C  S T Ř E D O K L U K Y

 A  T J  S O K O L  S T Ř E D O K L U K Y  

Z V O U  N A  

I N F O R M A C E  N A  T E L :

2 3 3  9 0 0  8 6 0

 

Včelaři 
 si Vás dovolují pozvat na 

 

IIXX..  VVČČEELLAAŘŘSSKKÝÝ  

PPLLEESS  
  

který se koná v sobotu 2. března 2024 od 20 hodin 
v Sokolovně ve Středoklukách 

• Medovina na uvítanou 

• K tanci a poslechu hraje „PRÉMIUM BAND" pana MVDr. Milana Dudka 

• Tradičně spousta medu 

• Občerstvení – MARKOVA ZAHRADA 

• Dresscode – společenský oděv                    

• Rezervace místa:   777 283 438                                   Vstupné 200,-Kč 
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                                                          Rozlosování FK Středokluky - jaro 2024

17.kolo sobota 23.3. 15,00 FK Středokluky - Dobřichovice
18.kolo sobota 30.3. 16,00 FK Středokluky - Hostivice 
19.kolo sobota 6.4. 16,30 FK Středokluky - Kosoř "B" 
20.kolo neděle 14.4. 17,00 Kněževes - FK Středokluky  
21.kolo sobota 20.4. 17,00 Třebotov - FK Středokluky 
22.kolo sobota 27.4. 17,00 FK Středokluky - Čísovice
23.kolo neděle 5.5. 17,00 Horoměřice - FK Středokluky
24.kolo sobota 11.5. 17,00 FK Středokluky -  Nučice  
25.kolo neděle 19.5. 17,00 Roztoky "B" - FK Středokluky   
26.kolo sobota 25.5. 17,00 FK Středokluky - Jeneč 
16.kolo sobota 1.6. 17,00 Černošice - FK Středokluky
15.kolo sobota 8.6. 17,00 FK  Středokluky - Drahelčice
14.kolo sobota 15.6. 17,00 Vonoklasy - FK Středokluky 

                                                          Rozlosování FK Středokluky "B" - jaro 2024

11.kolo neděle 31.3. 16,00 FK Středokluky „B“ - Tuchoměřice „B“
12.kolo neděle 7.4. 16,30 Jeneč „B“ -  FK Středokluky „B“
13.kolo neděle 14.4. 17,00 FK Středokluky „B“ - Červený Újezd "B"
14.kolo neděle 21.4. 17,00 Statenice - FK Středokluky „B“ 
15.kolo neděle 28.4. 17,00 FK Středokluky „B“ - Lety "B"
16.kolo sobota 4.5. 17,00 Úhonice - FK Středokluky „B“
17.kolo neděle 12.5. 17,00 FK Středokluky „B“ - Dobříč
18.kolo neděle 19.5. 17,00 Tuchoměřice "B" - FK Středokluky „B“ 
19.kolo neděle 26.5. 17,00 FK Středokluky „B“ - Jeneč "B"
20.kolo neděle 2.6. 17,00 Červený Újezd "B" - FK Středokluky „B“ 
21.kolo neděle 9.6. 17,00 FK Středokluky „B“ - Statenice

                                                          Rozlosování FK Středokluky přípravka  - jaro 2024

20.kolo neděle 31.3. 9,30 Hostivice "A" - FK Středokluky 
21.kolo pátek 5.4. 17,00 FK Středokluky - Velké Přílepy  
22.kolo neděle 14.4. 10,00 Červený Újezd - FK Středokluky 
12.kolo pátek 19.4. 17,00 FK Středokluky - Jeneč
13.kolo pátek 26.4. 16,30 Libčice - FK Středokluky  
14.kolo pátek 3.5. 17,00 FK Středokluky - Roztoky "B"
15.kolo neděle 12.5. 14,00 Roztoky "A" - FK Středokluky 
16.kolo pátek 17.5. 17,00 FK Středokluky - Tuchoměřice 
17.kolo neděle 26.5. FK Středokluky  volno
18.kolo neděle 2.6. 9,30 Statenice - FK Středokluky  
19.kolo pátek 7.6. 17,00 FK Středokluky - Nučice/Dobříč

Jarní rozlosování 
FK Středokluky

Miloslav Kozel

Svatoštěpánský pochod 
na Budeč
V úterý 26. prosince ráno již po 39. vyrazili poutníci ze 
Středokluk a okolí na Budeč.  Pochodu se účastnila 
i zakladatelka tradice paní Peštová a pamětnice paní 
Šumavská. První zastavení bylo pod Okoří, kde jsme si 
navzájem ochutnali domácí dobrůtky. Druhé zastavení 
bylo u rotundy sv. Petra a Pavla na Budči. Zpět jsme se 
vrá�li autobusem ze Zákolan.
Příš� rok na svatého Štěpána v 9.00 odstartuje jubilejní 
40. ročník a �mto tedy zveme všechny zájemce, kteří se 
chtějí po Štědrém dnu protáhnout a popovídat si, aby se 
k nám připojili. Ujít pohodovým tempem 11 km 
zvládnou dě� i psi.
Pokud je třeba nějaká úprava, napište prosím.
S přáním klidného svátečního času

Petra Pištěková

Turnaj stolní tenis
Tradičně proběhl v sokolovně těsně před Vánoci 
Memoriál Oldřicha Fajgrleho. Letos již 5. ročník. Naši 
borci letos zabojovali a uspěli. Čtyřhry vyhráli z Libčic 
Jan Spiegel a Jaroslav Votoček, ale druhé místo ve 
čtyřhře získali Zdeněk Kačerovský s Lubošem Třískou. Na 
tře�m místě se umís�l nováček Zbyšek Nádeník 
s vylosovaným kolegou Josefem Telipským.  
V jednotlivcích vyhrál místní Zdeněk Kačerovský, druhý 
byl Daniel Stolz z Buštěhradu a tře� Josef Telipský 
z Libčic nad Vltavou. Malé finále jednotlivců vyhrál Ivan 
Kamenszki, druhý Jakub Pelant, tře� Pavel Popelka. 
Všichni TJ Sokol Středokluky.
Užili jsme si společně příjemné sportovní dopoledne 
plné skvělých sportovních výkonů a zážitků. Jsme rádi, 
že můžeme udržovat takovou tradici.

Jaroslav Paznocht

Silvestrovský fotbal 
Tradičního silvestrovského turnaje se zúčastnilo 21 
dospělých a 20 dě�. Jedná se jistě o rekordní účast, 
která jen umocnila krásné slunečné silvestrovské 
dopoledne. Tradiční fotbalový zápas je opravdu pěknou 
tradicí a jsme za ni velice rádi.
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